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پخشسريال»روزهایآبی«
ازعیدسعیدفطر

اولین قس��مت س��ریال تلویزیونی 
»روز ه��ای آب��ی« ب��ه کارگردانی 
محمدرضا حاجی غلامی، عید فطر 
گ��زارش  ب��ه  می ش��ود.  پخ��ش 
»وطن امروز«، نخستین قسمت از 
سریال تلویزیونی »روز های آبی« به کارگردانی محمدرضا 
حاجی غلامی و تهیه کنندگی پرویز امیری، پنجشنبه ۲۳ 
اردیبهش��ت ماه مصادف با عید سعید فطر ساعت ۲۳ از 
شبکه ۵ سیما پخش می شود. این سریال در ۲۶ قسمت 
۴۰ دقیقه ای به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه ۵ تهیه 
و تولید شده و اکبر عبدی، نادر سلیمانی، مهران رجبی، 
فریبا متخصص و ایرج نوذری، از سرشناس ترین هنرمندان 
این پروژه تلویزیونی هستند. از دیگر بازیگران این سریال 
هم می توان به ویدا جوان، سامان صفاری، امیر غفارمنش، 
علی سلیمانی، رامین ناصر نصیر، علیرضا جلالی تبار، افشین 
سنگ چاپ، کیوان ساکت اف، مجید پتکی، مهسا غفوری، 
مرتض��ی زارع، عاطفه چوپانی، مجید ش��هریاری، پرهام 
موحدی، پریا مهدوی و امین علی شهسواری اشاره کرد. 
»روز های آبی« درباره خانواده ای است که در شرایط مالی 
س��خت قرار می گیرد و اعضای آن مجبور می ش��وند در 
روس��تایی س��اکن ش��وند و ارتباط آنها با اهالی روستا، 
ماجراهایی کمدی و تا حدودی فانتزی را پدید می آورد. 
زندگی خانواده ای که با توجه به مشکلات مالی پدر، مجبور 
به تجربه زندگی در روستای مادری شان می شوند و این 

آغاز چالش های تلخ و شیرین آنها در روستاست. 

خبر

بررسیتخلفاتنهادكتابخانههایعمومی
كشوردركمیسیوناصل90

 رئیس  کمیسیون اصل 9۰ مجلس 
گفت: تخلف��ات نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور در کمیسیون اصل 9۰ 
بررس��ی و دبی��رکل این نه��اد به 

کمیسیون فرا خوانده می شود. 
به گزارش »وطن امروز«، حجت الاسلام نصرالله پژمانفر  
اظهار داشت: به  دنبال تخلفات صورت گرفته از سوی نهاد 
کتابخانه های عمومی کش��ور که یکی از آنها عدم اعمال 
افزایش ۵۰ درصدی امتیازات فصل دهم قانون مدیریت 
خدمات کشوری برای کتابداران با وجود داشتن منابع مالی 
لازم بوده است، دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
به کمیسیون اصل 9۰ فراخوانده شده است. پژمانفر گفت: 
همه تخلفات مطرح شده در جلسه کمیسیون مورد بررسی 
قرار خواهد گرفت که یکی از آنها احقاق حقوق کتابداران 
است و نتیجه آن باید افزایش ۷۵ درصد حقوق کتابداران 
شامل ۵۰ درصد امتیازات فصل دهم و ۲۵ درصد افزایش 

حقوق سالانه باشد. 

فیلم  کوتاه

زمانبرگزاریمراسمپايانی
جوايز»ايسفا«اعلامشد

زمان برگزاری مراس��م پایانی یازدهمین دوره جوایز 
ایس��فا به دبیری علیرضا قاس��می اعلام شد. به گزارش 
»وطن ام��روز«، مراس��م اهدای جوای��ز یازدهمین دوره 
جوایز آکادمی فیلم کوتاه ایران )ایس��فا( چهارشنبه ۲۲ 
اردیبهشت ماه ساعت ۱۸:۳۰ به شکل آنلاین برگزار خواهد 
شد. در این مراسم از میان نامزدهای ۱۱ شاخه بهترین 
فیلم کوتاه، کارگردانی فیلم داس��تانی، کارگردانی فیلم 
تجربی، فیلمنامه تالیفی، فیلمنامه اقتباسی، فیلمبرداری، 
تدوین، صدا، موسیقی تالیفی، طراحی صحنه و بازیگری، 
تندیس ایسفا به برندگان هر رشته اهدا می شود. مراسم 
پایانی جوایز آکادمی ایسفا در این دوره به دلایل شرایط 
حاصل از همه گیری بیم��اری کرونا کاملا غیرحضوری 
برگزار می ش��ود و همه فیلمس��ازان و علاقه مندان فیلم 
کوتاه می توانند به صورت آنلاین از طریق صفحه رسمی 
اینستاگرام انجمن فیلم کوتاه ایران و یک پلتفرم برخط 

مراسم را مشاهده کنند. 

هنر های تجسمی

نمايشآثارهنرمندان
درنگارخانهنمايشگاهمجازیقرآن

بخش نگار خانه نمایش��گاه مجازی قرآن کریم با ارائه 
آثار هنرمندان کش��ورمان در رشته های مختلف پذیرای 

علاقه مندان به قرآن کریم در ماه مبارک رمضان است. 
به گزارش »وطن امروز«، بخش نگار خانه نمایش��گاه 
مجازی قرآن کریم با ارائه آثار هنرمندان کش��ورمان در 
رشته های مختلف پذیرای علاقه مندان به قرآن کریم در 
ماه مبارک رمضان است. این بخش همه ساله در نمایشگاه 
فیزیکی قرآن با عنوان بخش هنری نمایشگاه برگزار می شد 
که امسال در بستر فضای مجازی با عنوان نگارخانه پذیرای 
علاقه مندان اس��ت. این بخش یکی از زیرمجموعه های 
قس��مت محتوایی نمایش��گاه مجازی قرآن اس��ت که 
علاقه مندان می توانند با مراجعه به س��امانه نمایشگاه به 
نشانی www.iqfa.ir و انتخاب گزینه خدمات محتوایی 
با کلیک روی گزینه نگارخانه، از آن بازدید کنند. نگارخانه 
نمایشگاه قرآن کریم در رشته های هنری مانند نگارگری، 
تذهیب، گل و مرغ، نقاشی خط، نقاشی، عکس، پوستر و 
خوشنویسی برپا شده که آثار ارائه شده در هر کدام از این 
رشته های هنری در صفحه ای مجزا به نمایش درآمده است. 

تلویزیون

بسماللهالرحمنالرحیم
»اللهمّاجْعَلسَعْییفیهِمَشْکوراًوذَنبْیفیهِمَغْفوراًوعَملی

فیهِمَقْبولاًوعَیْبیفیهِمَسْتوراًياأسْمَعِالسّامعین
خداياقراربدهكوششمرادراينماهقدردانـیشده
وگناهمرادراينماهآمرزيدهوكردارمرادرآنمورد

قبولوعیبمرادرآنپوشیده،
ایشنواترينشنوايان«.

گروهفرهنگوهنر:»وقت  سحر« عنوان ویژه برنامه سحر شبکه دعای روز بیست و ششم ماه رمضان
افق سیماس��ت که با اجرای صابر خراسانی روی آنتن می رود. 
این برنامه با محوریت موضوع مهدویت، سحر بیست و چهارم ماه 
رمضان با دعوت از یک بازیگر جانباز و کاربلد حوزه دفاع مقدس 
پخش ش��د. رضا ایرانمنش در ابتدای گفت وگویش به جهت 
همش��هری بودن با »حاج قاسم« و به عنوان کسی که سالیان 
س��ال در جوار حاج قاسم سلیمانی بوده است، تأکید کرد: من 
س��الیان سال، در جوار حاج قاسم سلیمانی بودم. هر بار که در 
بیمارستان بستری می شدم حاج قاسم به عیادتم می آمد. حتی 
در وضعیت��ی که از روی گوش��ی حاجی را رصد می کردند، به 

اطرافیانش می گفته من باید بروم!
ایرانمنش در این برنامه به اجرای صبحگاه لشکر ۴۱ ثارالله 
اشاره کرد و گفت: ۴ سال و نیم در لشکر ۴۱ ثارالله در خدمت 
حاج قاس��م بودم؛ س��ردار می گفتند صبحگاه را رضا باید اجرا 
کند. بعضی اوقات پیش می آمد که سرما خورده بودم و صدایم 
درنمی آم��د و چه ت��لاوت قرآن و چه اج��رای صبحگاه برایم 
امکان پذیر نبود اما حاج قاس��م می گفت رضا باید باش��د و اگر 

نباشد دلم می گیرد. 
او سپس به خاطره ای جالب و قابل تأمل از عملیات کربلای 
یک اشاره کرد که حاج قاسم ۵ روز نخوابیده بود؛ بازیگر نقش 
اول فیلم های »دکل« و »سجاده آتش« تصریح کرد: یادم می آید 
کربلای یک، ۵ روز بود حاج قاسم اصلا نخوابیده بود. ما برگشتیم 
خط را به بچه ها سپردیم و آنها پدافند کردند. حاج قاسم گفتند 
بچه ها من خیلی خسته ام؛ کسی هست مرا ببرد اهواز، ساعت 
۶ صبح جلسه دارم؛ می خواهم در ماشین استراحت کنم. گفتم 
حاجی خودم هستم؛ کنار من نشست با شهید دلیجانی، هر ۲ 

آنقدر خسته بودند تا اهواز تکان نخوردند. 
وی افزود: جالب اس��ت بدانید زمانی که در تاریکی ش��ب 
رانندگی می کردم، دست اندازهایی که خمپاره خورده بود، ماشین 
به زمین می خورد اما آنها اصلا تکان نمی خوردند. حدود ساعت 
۵ و نیم صبح بود که آفتاب می خواس��ت طلوع کند حاجی را 
بیدار کردم، نزدیک بود نماز قضا شود. گفت چرا بیدارم نکردی! 
سن و سال کمی داشتم و از این واکنش ناراحت شدم. بعد از 
جلسه سراغم را گرفته بودند که چرا آنقدر زود ناراحت می شوی. 
ایرانمنش خاطرنش��ان کرد: مردم بدانند اقتداری که الان 
داریم به برکت وجود حاج قاسم ها و شهدایی است که کم و بیش 
نام های شان را در تابلوها به اسم شهدا می بینیم؛ راحت از کنارشان 
نگذریم. آن مسؤولانی که به این میزهای مدیریت تکیه  زده و فکر 
مردم را نمی کنند، بدانند که شهدا از آنها نمی گذرند. ایرانمنش در 
ادامه به بازی نکردن در سینما و تلویزیون و کم کاری هایش اشاره 
کرد و گفت: کار حالم را خوب می کند و باعث می شود سر پا شوم 
اما نه صداوسیما، نه سینما و نه هیچ کارگردان و تهیه کننده ای 
به من پیشنهادی نداد. به قول برخی جانبازان عزیز، وقتی به 
بیمارستان می رفتیم با دوربین و عکاس سراغ مان می آمدند و 
عکسی می گرفتند. بعد از چند سال بیمارستان رفتن، این هم 

طبیعی شد و دیگر بیمارستان هم نیامدند. از بنیاد جانبازان هم 
توقعی ندارم، خیلی زحمت کشیدند که یک هفته پیش به من 

گفتند برو و فلان جا واکسن بزن! 
هیچوقتنانبهنرخروزنخوردم ■

رضا ایرانمنش پیش تر درباره وضعیت س��ینما و تلویزیون 
به »وطن امروز« گفته بود: در گذشته درس خواندن، دانشگاه 
رفتن و داشتن تحصیلات مرتبط و آکادمیک خیلی خوب بود 
ولی من امروز هیچ کسی را بویژه در حوزه هنر و بازیگری به 
درس خواندن تشویق نمی کنم. در تمام دنیا در حوزه هنر وقتی 

جوان تر ها وارد بازی می شوند، اینگونه نیست که دیگر قدیمی ها 
و پیشکسوتان فراموش شوند و هیچ نقشی به آنها داده نشود. 
در کشور خودمان هم حتی در دهه ۷۰ و اوایل دهه ۸۰ باز به 
همین شکل بود و کسی جای دیگری را تنگ نمی کرد؛ قدیمی ها 
را کنار نمی گذاشتند و از آن طرف جوان ترها نیز بخوبی دیده 
می شدند ولی در یک مقطع زمانی باند و مافیایی در حوزه تصویر 
به وجود آمد که اجازه کار کردن به هر کسی را نمی داد؛ برای 
بازیگران چشم رنگی دستمزدهای نجومی پرداخت می شد و 
نوبت به امثال ماها که می رسید، هیچ پولی در کار نبود. من در 

این سال ها در کنار کار کردن، درس هم می خواندم و شرایط 
خیلی سختی را گذراندم. اگر هر حرفه دیگری انتخاب می کردم، 

حتما موفق تر بودم.
 ایرانمنش درباره وجود مافیا و باندها در سینما گفت: من در 
طول زندگی هیچ وقت نان به نرخ روز نخوردم، مجیز گویی نکردم 
و اصلا این کارها را بلد نیستم. در یک کلام به شما بگویم که 
اخلاق در سینما و تلویزیون ما مرده است. تمام این مشکلات 
و معضلات هم به عدم مدیریت مس��ؤولانی برمی گردد که در 
این حوزه ها مسؤولیت دارند و اتفاقا هیچ بویی از هنر نبرده اند؛ 
مسؤولانی که هیچ وقت در موسیقی، سینما، و تلویزیون، در 
جایگاه واقعی خود نبوده اند و به همین دلیل در ساده ترین شکل 
ممکن، حتی هنرمندان این حوزه ها را نمی شناسند، پس چه 
انتظاری داریم که برای ما هنرمندان بتوانند سیاس��ت گذاری 
کنند. پیشکسوتان ما در این شرایط بد اقتصادی، از کجا باید 
ام��رار معاش کنند و همان مس��ؤول بی خبر از همه جا، اصلا 
مشکلات ما برای شان مهم نیست.  اگر مسؤول لایقی از جنس 
خود هنرمندان در این جایگاه ها قرار بگیرد، قطعا بس��یاری از 
این مش��کلات حل و فصل خواهد شد. واقعا بیمه کردن اهالی 
هنر چقدر باید طول بکش��د؟ تا ک��ی هنرمندان باید غم نان 
داشته باشند؟! متاسفانه مسؤولان دولتی ما فقط یاد گرفته اند 
با هنرمندان در زمان انتخابات عکس یادگاری بگیرند و از آنها 
سوءاستفاده کنند. وی ادامه داد: علاوه بر مسؤولان، من از برخی 
همکاران خودمان نیز گلایه دارم. یادم هست در گذشته پیش 
می آمد مثلا آقای جعفر دهقان برای نقشی انتخاب می شدند 
و به هر دلیلی انصراف می دادند و بعد از آن برای همان نقش 
سراغ من می آمدند، من تا از آقای دهقان سوال نمی کردم چه 
اتفاقی افتاده که انصراف داده و در واقع تا از ایشان کسب تکلیف 
و اجازه نمی کردم، امکان نداشت به عوامل جواب مثبت دهم 
ول��ی حالا هم��ه آن دوران تبدیل به »زیرآب زنی« از یکدیگر 
شده و اینجاست که می گویم واقعا اخلاق در این روزها از سینما 
رخت بربسته است.  بارها شده که در موقعیت های مختلف برای 
همکاران��ی که در ابتدای راه بودند، بازی کردم و برای کار آنها 
سنگ تمام گذاشتم و پلی برای موفقیت آنها شدم اما همین که 
به جاهای بالاتر رسیدند براحتی ماها را فراموش کردند. نباید 
به همین راحتی همدیگر را فراموش کنیم؛ من در این سال ها 
اگر موقعیت کارگردانی و تهیه کنندگی برایم پیش آمده، سعی 
کردم سراغ دوستان و همکاران قدیمی تر بروم تا آنها نیز مجددا 

جلوی دوربین بیایند و دوباره بر سر زبان ها بیفتند. 
این هنرمند در پایان درباره وضعیت جس��مانی اش گفت:  
باور کنید هر وقت سر کار هستم، هم روحیه خوبی دارم و هم 
وضعیت جس��مانی ام بهتر است. بارها شده که در بیمارستان 
بس��تری ش��ده ام و به من سریال یا فیلمی پیشنهاد شده و با 
اجازه دکترها سر کار رفته ام. پزشکان می گفتند هر وقت سر کار 
می روی حال جسمی ات هم بهتر می شود تا جایی که داروهایم 

را کمتر می کردند. 

رضاايرانمنشازسالیانهمراهیباشهیدسلیمانیگفت

 خاطرات همجواری  
با حاج قاسم 

پ��س از نتفلیکس، آم��ازون نیز اعلام کرد با گلدن گلوب 
همکاری نمی کند و حالا یکی از مهم ترین جوایز س��ینمایی 

هالیوود با مشکلات جدی روبه رو شده است. 
ب��ه گزارش »وطن امروز«، اخی��را نتفلیکس اعلام کرد تا 
زمانی که تغییرات معناداری توسط انجمن رسانه های خارجی 
هالیوود )HFPA( که مسؤول برگزاری جوایز گلدن گلوب 
اس��ت اعمال نشود، هر گونه فعالیت مشترک با این سازمان 

را متوقف خواهد کرد. 
این در حالی است که نتفلیکس در هفتاد و هشتمین مراسم 
گلدن گلوب که فوریه برگزار شد بیشترین تعداد نامزدی )۴۲( 
و بیشترین جوایز )۱۰( را نسبت به تمام استودیوها و شبکه ها 
دیگر داش��ت. حالا آمازون هم همین موضع را اتخاذ کرده و 
گفته اگر جامعه آماری و قوانین اخلاقی این س��ازمان تغییر 
نکند با آن ارتباطی نخواهد داش��ت. این ماجرا از زمانی آغاز 

شد که لس آنجلس تایمز گزارش 
داد در ح��ال حاض��ر حتی یک 
عضو سیاه پوست هم در میان ۸۶ 
عضو انجمن رسانه های خارجی 

هالیوود وجود ندارد. 
نیس��ت  مش��خص  هن��وز 
این اخت��لاف عظیم بی��ن نهاد 
برگزارکننده یک��ی از مهم ترین 

جوایز هالیوود و تعدادی از مهم ترین نام های این عرصه چه 
نتیجه ای خواهد داش��ت. اعضای انجمن رسانه های خارجی 

هالیوود اصلاحاتی را اعمال کردند 
که تحت حمایت شرکای پخش 
تلویزیونی این س��ازمان از جمله 
ان بی س��ی هم بود. ب��ا این حال 
سازمان تایمز آپ و مجموعه ای از 
شرکت های روابط عمومی گفتند 
این اصلاحات کافی نیس��تند و 
فعلا بایکوت این انجمن توس��ط 
آنها ادامه خواهد داشت. سپس ان بی سی بیانیه دیگری داد و 
گفت باور دارد تغییراتی که اعمال شده به معنای اصلاحات 

معناداری اس��ت که می تواند سازمانی کامل تر بسازد اما اگر 
اس��تودیوها و اس��تعدادهایی که تحت نمایندگ��ی آنها قرار 
دارند، تصمیم بگیرند در مراسم گلدن گلوب شرکت نکنند، 
دیگر مراس��می وجود نخواهد داش��ت که ان بی س��ی بتواند 
پخ��ش کند. علی س��ار، رئیس انجمن رس��انه های خارجی 
هالیوود ش��ب پیش نامه ای را به اشتراک گذاشت که در آن 
به نگرانی های مطرح شده توسط تد ساراندوس، مدیر ارشد 
محتوا و مدیر عامل نتفلیکس پاس��خ داده است. او گفت که 
به رابطه انجمن با نتفلیکس اهمیت می دهد و بعد از شنیدن 
نگرانی های نتفلیکس در حال رس��یدگی به آنها بوده است. 
سار یادآور شد: می توانیم به شما اطمینان بدهیم که برنامه 
م��ا نمایانگر نظرات حامیان و منتقدان مان اس��ت و حقیقتا 
 ب��اور داریم باعث اصلاحات معنادار و ش��مول درون انجمن 

خواهد شد.

بحرانبرایيکجايزهمهمهالیوودی

ون درگیری گلدن گلوب با نتفلیکس و آماز

گروهفرهنگوهنر: فصل دوم برنامه تلویزیونی »زندگی پس 
از زندگی« که ماه رمضان امسال از شبکه چهارم سیما روی 
آنتن رفته، همانند فصل نخست با استقبال خوب مخاطبان 
همراه شده است. این برنامه به رغم ساختار ساده اش توانسته 
پرمخاطب ش��ود و توجه بخش��ی از مخاطبان تلویزیون را 

جلب کند. 
چالشگفتوگوباتجربهگرانمرگ ■

عب��اس موزون، تهیه کننده و ایده پ��رداز »زندگی پس از 
زندگی« در گفت وگو با »وطن امروز« پیرامون این برنامه گفت تا 
امروز ده  ها نفر از تجربه گرها را پیدا کرده است که از این تعداد 
کسانی بودند که حاضر شدند تایید کنند و درباره اش حرف 
بزنند. وی ابتدا درباره نحوه ارتباط گیری با سوژه های  »زندگی 
پس از زندگی« چنین گفت: سوژه های تحقیق کسانی بودند 
که در برابر کشف شدن مقاومت داشتند و از مقابل نورافکن 
کاش��ف، گریزان بودند. در گستره ای به وسعت ایران باید در 
پی سوژه هایی گریزپا می بودم که تازه وقتی پیدا و راضی به 
مصاحبه می شدند، دومین مشکل، شیوه مصاحبه و به تصویر 
کشیدن تجربه شان بود به گونه ای که منطبق با هدف اصلی 
یعنی اثرگذاری مثبت در راستای ارتقای سبک زندگی و سبک 
تفکر مخاطبان باشد. از سوی دیگر موضوعاتی نظیر پراکندگی 
جغرافیایی سوژه ها از جزایر خلیج فارس تا ۴ گوشه ایران و اینکه 
وقتی سوژه پیدا می شود مناسب پروژه هم باشد و زحمت و 
هزینه و زمان هدر نرود، وجود داشت. همچنین چه بسا بارها با 

سوژه هایی ملاقات داشتیم و خدمت شان می رسیدیم اما منجر 
به تایید محقق و مصاحبه تصویری نمی شد و تجربه مذکور 

یک خواب بود نه یک تجربه نزدیک به مرگ. 
وی ادامه داد: از آنجا که سوژه ها بارها پشیمان می شدند 
و بعد از ضبط مصاحبه انصراف می دادند، برای پیشگیری از 
پشیمانی احتمالی سوژه، هر بار تجربه گری با انجام مصاحبه 
تواف��ق می کرد و در مرحله راس��تی آزمایی نیز تجربه او به 

اثبات می رسید، بلافاصله برای تصویربرداری از همان یک 
سوژه استودیو برپا و بعد دوباره جمع می شد و به همین 
علت تصویربرداری این پروژه وطنی طولانی تر از برخی 
پروژه های مستند مشهور همچون سامسارا هیومن و باراکا 

شد. وی از تجربیات شخصی خود و عوامل برنامه 
در مواجهه با تجربه گراها گفت: نخستین 

روز ضبط برنام��ه از این جهت عجیب 
بود که بعد از ضبط مصاحبه دیدیم که 
یکی از تصویربرداران از پشت پرده ای 

ک��ه در آن پناه گرفت��ه بود بیرون 
نمی آید. وقتی سراغ ایشان رفتیم 
دیدیم غرق اش��ک پای دوربین 
نشسته و با شنیدن تجربه تجربه  گر 

منقلب شده است. همچنین دستیار 
کارگردان نی��ز روز دوم ضبط تماس 

گرفت و اطلاع داد که دیگر سر کار نمی آیم 

چون با شنیدن این تجربه ها عمیقا نیاز به بازنگری در زندگی 
و اهداف خود دارم و با اصرار زیاد توانستیم ایشان را بعد از چند 
روز به سر کار بازگردانیم. موزون درباره انتظاراتش از تاثیراتی 
که پخش این برنامه بر مخاطبان می گذارد، گفت: تحولات 
فکری و سبک زندگی مخاطب مورد انتظار بوده است. افزایش 
باور نسبت به عالم غیب موجب کاهش تلاش ها برای در 
اختیار گرفتن منابع مادی و دنیوی و رقابت برای 
کنار زدن دیگران می شود که خود یک چالش 

اساسی محسوب می شود. 
وی گف��ت: معتق��دم مخاط��ب اگ��ر باور 
داش��ته باشد بقایش پایان پذیر است و پس از 
مرگ ظاهری، او وجود نخواهد داش��ت، به طور 
طبیع��ی در هراس از فنا ش��دن و از 
دست دادن چیزهایی خواهد بود 
که در این عال��م مادی پیرامون 
وجود دارد، بنابراین برای اینکه 
قبل از فنا استفاده بیشتری از 
ب��ودن خود بب��رد در تلاش 
خواهد ب��ود منابع و منافع 
بیشتری را در اختیار درآورد 
و مفاهیمی همچون قناعت، 
ایث��ار، مهربان��ی، کمک به 
دیگران، حق الن��اس، زهد و 

تق��وا محلی از اعراب پی��دا نمی کند. بنابراین به این نتیجه 
رس��یدم اگر مخاطب برنامه به این درک و باور عملی برسد 
که او پایان پذیر نیست و با از دست دادن عمر همه چیز را از 
دست نمی دهد، بلکه زندگی برای او همچنان در پیش است 
و داشته ها و نعمت های فراتر و برتری در انتظار او است، آنگاه 
دیگر شتابی برای رقابت در کسب مادیات و کنار زدن دیگران 
ندارد و با خود و خلقت رام تر و آرام تر کنار می آید و آشتی ها 
و مسالمت ها افزایش می یابد، بنابراین تحول مورد انتظار در 
مخاطب این بوده که درباره خودش بداند پایان پذیر نیست و 
زندگی بعدی جایی است بسیار غنی با داشته هایی بیش از 
اینجا. موزون در پایان گفت: از نظر محتوایی نیز برای اقناع 
علمی مخاطب صرفا از دید یک دین یا یک کارشناس دینی 
یا دانش��گاهی پرهیز کردیم و از حضور ۱۲ کارش��ناس در 
حوزه های پزشکی، روانشناسی، فلسفه، متخصص بیهوشی، 
روحانیان مس��لمان ، یهودی، زرتش��تی و مسیحی و حتی 
متخصص��ان غیرایرانی و غیرمس��لمان اروپایی بهره بردیم 
و در این زمین��ه از اعضای هیأت مدیره »انجمن تحقیقات 
مرگ موقت آلمان« که علمی ترین کش��ور اروپا با نگرشی 
پوزیتیویستی است، استفاده کردیم و در ایران پیچیده امروز 
که با یک سطح تحصیلاتی بالا در ۲ قلمرو حوزه و دانشگاه 
دارای دامنه بالای غنا و تصادمات جدی علمی است، شاید این 
تنها ساختاری بود که می توانست ایجاد پذیرش و مقبولیت 

نسبی برای مخاطب خاص و عام کند.

گفتوگوی»وطنامروز«باعباسموزون،تهیهكنندهومجری-كارشناسبرنامهتلويزيونی»زندگیپساززندگی«

وی آنتن تجربه گران مرگ ر

 دومین جلسه شورای سیاست گذاری 
چهاردهمین جشنواره موسیقی نواحی 
ایران با محوریت نحوه انتشار فراخوان 
جشنواره و روش برپایی بخش پژوهش 

این رویداد برگزار شد. 
به گ��زارش »وطن ام��روز«، دومین 
سیاس��ت گذاری  ش��ورای  جلس��ه 

چهاردهمین جشنواره موسیقی نواحی ایران با حضور محمدعلی 
مرآتی دبیر جش��نواره، احمد صدری، حمید عسکری، کیوان 
آقامحسنی و نرگس ذاکرجعفری اعضای شورای سیاست گذاری 
جشنواره برگزار شد و اعضای ش��ورا درباره فراخوان جشنواره 
و همچنین بخش پژوهشی جش��نواره موسیقی نواحی ایران 
در این جلس��ه به بحث و گفت وگ��و پرداختند. احمد صدری 

درباره چگونگی فراخوان گفت: ابتدا باید 
ببینیم می خواهیم این فراخوان را برای 
چه کسانی منتشر کنیم؟ متن فراخوان 
باید آنقدر ساده، واضح و مبرهن باشد که 
برای کسی سوال ایجاد نشود. هر واژه ای 
که انتخاب می کنید به گونه ای باشد که 
همه آن را متوجه شده و بدانند موضوع 
این دوره از جشنواره چیست. ما در این جشنواره با گویش ها و 
فرهنگ های متفاوتی روبه رو هستیم. حمید عسکری دیگر عضو 
شورای سیاست گذاری نیز گفت: در دوره های قبل به نوازنده ها 
یک موضوع ارائه می شد و آنها در همان حوزه یک اثری را آماده 
و اجرا می کردند؛ اگر ما اساس��ا بخواهیم این را در سطح کاملا 
متفاوتی که رویکرد تماما موسیقی شناس��انه دارد، وارد کنیم 

ممکن است باعث انتقاداتی توسط شرکت کنندگان نسبت به 
شورا شود. در بخشی دیگر از این جلسه، محمدعلی مرآتی به 
بخش پژوهشی جشنواره اشاره کرد و گفت: با توجه به موضوع 
و محورهای جشنواره، از ۳ دانشگاه تهران، دانشگاه هنر و دانشگاه 
گیلان ۷ تا ۱۰ پایان نامه برتر شناسایی و درخواست مقاله خواهیم 
کرد. دبیر چهاردهمین جشنواره موسیقی نواحی، در پایان این 

جلسه دعوت از نمایندگان کشورهای دیگر را منتفی ندانست 
و گفت: شاید بتوانیم به صورت محدود چند گروه موسیقی را 
ب��ه صورت آنلاین دعوت کنی��م. در واقع با توجه به ارتباطات 
بین المللی که داریم، از موسیقی شناسان خارج از کشور که در 
باب موسیقی اقوام ایرانی کار کرده اند درخواست کنیم در این 

حوزه سخنرانی داشته باشند. 

احتمال برگزاری بخش بین الملل در جشنواره موسیقی نواحی
    معرفی شورای سیاست گذاری سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر   
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